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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

 2020-11-11 
  

  
  
 

 Utdragsbestyrkande 

 

  
Plats och tid

 
Saxonfongatan 7, Skene, klockan 08.30-14.25. Paus klockan 

09.50-10.10, 11.10-11.15, 12.00-13.00.  

  
Beslutande S Lisa Dahlberg 

 L Niklas Herneryd 

 C Lena Ferm Hansson 

 M Tomas Johansson 

 KD Elise Arnell tjänstgör för Lars-Inge Andersson 

   

   

Övriga närvarande  Ej tjänstgörande ersättare 

 C Stefan Brunander 

 S Jessica Rodén  

 S Christopher Thorsson 

   

   

  Tjänstemän 

  Mats Lilienberg, kommundirektör 

  Ellen Player Pellby, kommunsekreterare §§ 268-274, 278-

281 

  Lars Landrö, kanslichef §§ 269-274 

  Helena Blomqvist, 1:e kommunjurist §§ 269-271 

  Margit de Boer, hållbarhetsstrateg § 270 

  Karin Hydén, ekonomichef §§ 276-277, 279 

  Anna Holmén, utredare § 272 

  Maria Sivedal, utredare §§ 273-274 

  Victoria Bengtsson, samhällsutvecklingschef § 275 

  Alida Marmander, exploateringsingenjör § 275 

  Kristian Johansson, ekonom §§ 276-277 

  Malin Johnson, ekonom §§ 276-277 

  Marita Haglund, verksamhetscontroller §§ 276-277, 279  

  Petra Redin, verksamhetschef § 278 

  Ilkka Täthinen, projektledare § 278 

  

 

Utses att justera Tomas Johansson 

  

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret, Kinna, den 24 november 2020 

  

Underskrifter Sekreterare  § 268-281 

  Ellen Player Pellby  § 268-274, 278-281 

     

 Sekreterare    

  Mats Lilienberg § 275-277 
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 Ordförande    

  Lisa Dahlberg   

     

 Justerande    

 Tomas Johansson  
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 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 

Instans Kommunstyrelsens arbetsutskott §§ 268-281 
 
Sammanträdesdatum 2020-11-11 

 
Datum för anslags  

uppsättande 

 

2020-11-24 
 

 

Datum för anslags  

nedtagande 2020-12-16 
 

 

 
Förvaringsplats för 

protokollet

 

Kommunledningskontoret 

 

Underskrift   

                                           Ellen Player Pellby  
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Innehållsförteckning 

  

Förändring av ärendelistan § 268 
  
Flytt av verksamhet och personal avseende naturvårdslaget  § 269 

  
Kommunalt ungdomsråd  § 270 

  
Svar på motion om tillståndsplikt för tiggeri (M) § 271 

  
Svar på motion om att undvika problem med igensatta rör (M) § 272 

  
Svar på motion om äldreboendegaranti (KD)  § 273 

  
Svar på motion om att starta en fritidsbank (M)  § 274 
  
Lägenhetsarrende på Vilg 4:7, 4:28 och 4:31  § 275 
  

Information om oktoberrapport för kommunstyrelsen § 276 
  

Information om oktoberrapport för Marks kommun  § 277 
  
Information om kontaktcenter § 278 

  
Dialog om förslag till nämndplan  § 279 

  
Information om Covid-19  § 281 

  
Intiativärende om trygghetsskapande åtgärder vid skolor och för-

skolor 

§ 281 
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§ 268/2020  

Förändring av ärendelistan  

Arbetsutskottets beslut 
 
Följande ärenden tillförs ärendelistan: 
 
- Trygghetsskapande åtgärder vid skolor och förskolor.  
 
- Informationsärende om kontaktcenter. 

Dagens sammanträde 

Tomas Johansson (M) anmäler initiativärende om trygghetsskapande åtgärder 
vid skolor och förskolor.  
 
Kommundirektör Mats Lilienberg anmäler extra informationsärende om kon-
taktcenter. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förändringen av ärendelistan kan antas, och finner att 
så sker.  

________________ 
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§ 269/2020 Dnr 2020-526 003  

Flytt av verksamhet och personal avseende naturvårdslaget 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Naturvårdslaget med dess verksamhet och personal övergår från och med den 
1 januari 2021 från teknik- och serviceförvaltningen till barn- och utbildnings-
nämndens förvaltning. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Från och med den 1 januari 2020 är arbetsmarknadsfrågorna i kommunen 
samlade till barn- och utbildningsnämnden. Kommunfullmäktige beslutade i 
samband härmed att teknik- och service-förvaltningen fortsatt ansvarar för 
utförandet av arbetsmarknadspolitiska insatser i den del som insatsen berör 
naturvårdslagets verksamhet, men verksamheten styrs på uppdrag av barn- 
och utbildningsnämnden. Teknik- och servicenämnden samt barn- och utbild-
ningsnämnden har nu föreslagit att naturvårdslaget helt ska övergå till barn- 
och utbildningsnämnden. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 15 oktober 2020.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Naturvårdslaget med dess verksamhet och personal övergår från och med den 
1 januari 2021 från teknik- och serviceförvaltningen till barn- och utbildnings-
nämndens förvaltning. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår, med instämmande av Niklas Herneryd (L) att 
naturvårdslaget med dess verksamhet och personal övergår från och med den 
1 januari 2021 från teknik- och serviceförvaltningen till barn- och utbildnings-
nämndens förvaltning. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) med fleras förslag, och finner att förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Barn- och utbildningsnämnden 
Teknik- och servicenämnden 

________________ 
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§ 270/2020 Dnr 2019-326 003 

Kommunalt ungdomsråd  

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Något kommunalt ungdomsråd inrättas inte såsom tidigare har beslutats, 
utan ungdomar ska ges delaktighet på annat sätt inom den kommunala verk-
samheten.  
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda hur kommunen bäst kan höra med 
de unga och ge dem möjlighet att vara delaktiga och kunna påverka frågor 
inom den kommunala verksamheten. Arbetet ska bedrivas så att ungdomar, 
med stöd av kommunen, tar fram upplägget för de ungas delaktighet.  
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige har beslutat att kommunen ska inrätta ett ungdomsråd. I 
enlighet med kommunfullmäktiges beslut har kommunstyrelsen arbetat fram 
ett förslag på reglemente för rådet. Förslaget har remitterats till bland annat 
elevråden på samtliga högstadie- och gymnasieskolor i kommunen samt har 
funnits på kommunens webbplats med möjlighet för alla att yttra sig. Fråga är 
hur kommunen bäst kan höra med de unga och ge dem möjlighet att vara 
delaktiga och kunna påverka frågor inom den kommunala verksamheten. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 16 oktober 2020.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Något kommunalt ungdomsråd inrättas inte såsom tidigare har beslutats, 
utan ungdomar ska ges delaktighet på annat sätt inom den kommunala verk-
samheten.  
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda hur kommunen bäst kan höra med 
de unga och ge dem möjlighet att vara delaktiga och kunna påverka frågor 
inom den kommunala verksamheten. Arbetet ska bedrivas så att ungdomar, 
med stöd av kommunen, tar fram upplägget för de ungas delaktighet. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist och hållbarhetsstrateg Margit de Boer re-
dogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Elise Arnell (KD) föreslår följande, med instämmande av Lena Ferm Hansson 
(C):  
 
Något kommunalt ungdomsråd inrättas inte såsom tidigare har beslutats, 
utan ungdomar ska ges delaktighet på annat sätt inom den kommunala verk-
samheten.  
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Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda hur kommunen bäst kan höra med 
de unga och ge dem möjlighet att vara delaktiga och kunna påverka frågor 
inom den kommunala verksamheten. Arbetet ska bedrivas så att ungdomar, 
med stöd av kommunen, tar fram upplägget för de ungas delaktighet. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) med fleras förslag, och finner att förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

De som svarat på remissen 

________________ 
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§ 271/2020 Dnr 2019-675 003  

Svar på motion om tillståndsplikt för tiggeri (M) 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Det är inte motiverat att införa tillståndsplikt för tiggeri, då det genom de lo-
kala ordningsföreskrifterna enbart skulle träffa platser där tiggeri inte före-
kommer eller endast i ringa omfattning.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Tomas Ekberg (M) och Tomas Johansson (M) har den 12 september 2019 
lämnat en motion om att Marks kommun ska införa tillståndsplikt för tiggeri.  

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 19 oktober 2020.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Det är inte motiverat att införa tillståndsplikt för tiggeri, då det genom de lo-
kala ordningsföreskrifterna enbart skulle träffa platser där tiggeri inte före-
kommer eller endast i ringa omfattning.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att det inte är motiverat att införa tillståndsplikt för tig-
geri, då det genom de lokala ordningsföreskrifterna enbart skulle träffa plat-
ser där tiggeri inte förekommer eller endast i ringa omfattning.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 
 
Förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Motionärerna 

________________ 
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§ 272/2020 Dnr 2019-83 424 

Svar på motion om att undvika problem med igensatta rör (M)  

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att utföra en mer omfattande ut-
redning. Utredningen ska ge klarhet i metodiken för omhändertagandet av 
fett samt omfattningen och finansieringen av åtgärden.  
Utredningen ska vara klar i april 2021.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Bengt Ferm (M) föreslår i en motion, daterad den 15 januari 2019, att Marks 
kommun ska dela ut gängade plasttrattar till hushållen för att kunna samla in 
fett i PET-flaskor. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 28 september 2020.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Teknik- och servicenämnden får i uppdrag att utföra en mer omfattande ut-
redning. Utredningen ska ge klarhet i metodiken för omhändertagandet av 
fett samt omfattningen och finansieringen av åtgärden.  
Utredningen ska vara klar i april 2021.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 

Dagens sammanträde 

Utredare Anna Holmén redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att teknik- och servicenämnden får i uppdrag att utföra 
en mer omfattande utredning. Utredningen ska ge klarhet i metodiken för om-
händertagandet av fett samt omfattningen och finansieringen av åtgärden.  
Utredningen ska vara klar i april 2021.  
 
Motionen anses härmed besvarad. 
 
Förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Motionären 
Teknik- och servicenämnden 

________________ 
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§ 273/2020 Dnr 2018-558 739  

Svar på motion om äldreboendegaranti (KD) 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
En äldreboendegaranti är inte möjlig att införa eftersom nuvarande lagstift-
ning kräver individuella beslut utifrån respektive sökandes biståndsbehov.  
 
Motionen avslås. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Elise Arnell (KD), Lars-Inge Andersson (KD) och Per-Olof Hermansson (KD) 
har den 17 oktober 2018 lämnat in en motion om att Marks kommun ska in-
föra en äldreboendegaranti där personer över 85 år ska ha rätt till en plats på 
äldreboende och kunna flytta in när de själva vill och inte behöva vara bero-
ende av någon biståndsbedömning. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 1 oktober 2020.  

Förvaltningens förslag till beslut 

En äldreboendegaranti är inte möjlig att införa eftersom nuvarande lagstift-
ning kräver individuella beslut utifrån respektive sökandes biståndsbehov.  
 
Motionen avslås. 

Dagens sammanträde 

Utredare Maria Sivedal redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att en äldreboendegaranti inte är möjlig att införa ef-
tersom nuvarande lagstiftning kräver individuella beslut utifrån respektive sö-
kandes biståndsbehov. Motionen avslås. 
 
Förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Elise Arnell (KD) 
Lars-Inge Andersson (KD) 
Per-Olof Hermansson (KD) 
Äldreomsorgsnämnden  

________________ 
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§ 274/2020 Dnr 2019-108 819 

Svar på motion om att starta en fritidsbank (M)  

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram ett förslag på organisat-
ion och finansiering av en Fritidsbank i Marks kommun. Motionen är därmed 
besvarad. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Tomas Johansson (M) och Elise Benjaminsson (M) har den 4 februari 2019 
lämnat in en motion om att Marks kommun ska starta en Fritidsbank samt ta 
fram riktlinjer för utlåning. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 2 oktober 2020.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram ett förslag på organisat-
ion och finansiering av en Fritidsbank i Marks kommun. Motionen är därmed 
besvarad.  

Dagens sammanträde 

Utredare Maria Sivedal redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram 
ett förslag på organisation och finansiering av en Fritidsbank i Marks kommun. 
Motionen är därmed besvarad.  
 
Förslaget antas.  

Expedieras slutligt till: 

Tomas Johansson (M) 
Elise Benjaminsson (M) 
Kultur- och fritidsnämnden  

________________ 
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§ 275/2020 Dnr 2020-245 261  

Lägenhetsarrende på Vilg 4:7, 4:28 och 4:31 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
 
Lägenhetsarrende för ishall på Vilg 4:7, 4:28, och 4:31 tecknas enligt upprät-
tat förslag.  
 
Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Lägenhetsarrende för ishall på Vilg 4:7, 4:28, och 4:31. 

Ärendets behandling 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande, den 25 maj 2020.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Lägenhetsarrende för ishall på Vilg 4:7, 4:28, och 4:31 tecknas enligt upprät-
tat förslag. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Alida Marmander redogör för ärendet. 
 
Ärendet diskuteras.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lena Ferm Hansson (C) föreslår, med instämmande av Tomas Johansson (M) 
och Niklas Herneryd (L) att lägenhetsarrende för ishall på Vilg 4:7, 4:28, och 
4:31 tecknas enligt upprättat förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet antar eller avslår Lena Ferm Hanssons 
(C) med fleras förslag, och finner att förslaget antas.  

________________ 
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§ 276/2020   

Information om oktoberrapport för kommunstyrelsen 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.   

Dagens sammanträde 

Ekonom Malin Johnson ger arbetsutskottet information om kommunstyrelsens 
preliminära oktoberprognos. Avvikelsen är prognostiserad till -14,5 miljoner 
kronor år 2020. Avvikelsen består av följande delar: högre nettokostnader 
med anledning av Covid-19 -2,5 miljoner kronor, ändrade redovisningsprinci-
per -2,1 miljoner kronor kostnader för att förbättra förutsättningar år 2021 -
10 miljoner kronor.   
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

 

________________ 
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§ 277/2020   

Information om oktoberrapport för Marks kommun 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.   

Dagens sammanträde 

Ekonom Kristian Johansson ger arbetsutskottet information om nämndernas 
preliminära oktoberprognoser och en resultatprognos för 2020.  
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

 

________________ 
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§ 278/2020   

Information om kontaktcenter 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.   

Dagens sammanträde 

Projektledare Ilkka Täthinen och verksamhetschef Petra Redin ger arbetsut-
skottet information om Marks kommuns tilltänkta kontaktcenter.  
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

 

________________ 
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§ 279/2020   

Dialog om förslag till nämndplan  

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.   

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund har dialog med arbetsutskottet angå-
ende förvaltningens förslag till nämndplan. Arbetsutskottet lämnar synpunkter 
till kommunledningskontoret. 
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

 

________________ 
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§ 280/2020   

Information om Covid-19 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.   

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Mats Lilienberg ger arbetsutskottet information angående si-
tuationen kring Covid-19. Antal bekräftade fall i Europa per 10 november pre-
senteras, därefter antal bekräftade fall i Marks kommun.  
 
Avslutningsvis uppmanar kommundirektören att fortsatt hålla i, hålla ut, hålla 
avstånd samt hålla kontakt.  
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

 

________________ 
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§ 281/2020 Dnr 2020-634 291 

Initiativärende om trygghetsskapande åtgärder vid skolor och försko-
lor 

Arbetsutskottets beslut 
 
Informationen noteras.   

Dagens sammanträde 

Tomas Johansson (M) redogör för Moderaternas och Kristdemokraternas för-
slag om att kommunstyrelsen beslutar att snarast arbeta fram en handlings-
plan med konkreta trygghetsskapande åtgärder på kort och lång sikt vid våra 
skolor och förskolor för ökad trygghet och minskad skadegörelse.   
 
Arbetsutskottets ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor.  
 
Ordföranden frågar om informationen kan noteras och finner att så sker.  

 

________________ 

 


